
 
 

PROTOKÓŁ Nr XV/04 
 

z XV posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 10 grudnia 2004 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 905 , 
zakończyła się o godz.1105. 
 
Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia XV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Mieczysław 
Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 15 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym porządek obrad XV Sesji Rady Gminy  Mielnik. 

Wniosków w sprawie zmian porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

Porządek XV sesji Rady Gminy brzmi następująco : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2005r. 

7. Przedstawienie Radzie Gminy planów pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 
oraz Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich na 2005r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2004r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2004r., przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2005r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 
gminy. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach 
prowadzonych przez gminę Mielnik. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2005r. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad. 
 

W uzupełnieniu przedstawionej na poprzedniej sesji informacji na temat składanych przez 
radnych i pracowników oświadczeń majątkowych Pan Przewodniczący odczytał informację 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach na w/w temat.  

Informacja ta wpłynęła do Urzędu Gminy Mielnik w dniu 27 października br. 

(informacja w zał. na str.............prot.) 

 

Do punktu 3. 
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 

Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad.  
Zwrócił się z zapytaniem czy radni mają uwagi lub poprawki do treści protokołu ? 

Radni nie wnieśli uwag ani poprawek do treści protokołu. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z XIV sesji 
Rady Gminy. 
 

Do punktu 4. 
 

Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� Zakończona została, wraz z kanałem burzowym, chodnikami i asfaltem, budowa ulicy 
przez wieś Homoty.  

� Zakończona została budowa ulicy w Niemirowie (przedłużenie do cmentarza). 

� W Tokarach i Wilanowie zrobiono chodniki, w Wilanowie jesteśmy w trakcie budowy 
ogrodzenia przy świetlicy. Część tych prac, w czynie społecznym, wykonują sami 
mieszkańcy wsi. 

� W pełni wymieniliśmy stolarkę okienną w hotelu Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Mielniku, wymieniliśmy również stolarkę okienną w całym budynku Urzędu Gminy 
(łącznie z pocztą i ośrodkiem zdrowia). 

� Zakończyliśmy szalowanie budynku świetlicy w Mętnej oraz wymianę stolarki. 

� Zakończono i odebrano wymianę dachu na budynku świetlicy w Sutnie. 

� Do świetlicy w Niemirowie zakupione zostały nowe krzesła i stoliki, w niedługim czasie 
zainstalowane tam zostaną urządzenia grzewcze. 

� Zakupiliśmy do świetlic w Homotach i Moszczonie Królewskiej zastawę stołową. Jeśli 
sołtysi z innych wsi są zainteresowani zakupem naczyń do świetlic w swoich wsiach, 
mogą to zrobić jeszcze w bieżącym roku. 

� Dokończona została budowa drogi asfaltowej przez wieś Wajków. 
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� Za kwotę 8 tys.złotych zakupiliśmy aparat EKG na wyposażenie Gminnego Ośrodka 
Zdrowia w Mielniku. Jest to najnowocześniejszy aparat tego typu w całym powiecie 
siemiatyckim. Dobiegają również końca prace przy adaptacji pomieszczeń w budynku 
Urzędu Gminy na potrzeby ośrodka zdrowia. Ostateczne zakończenie tych prac jest 
przewidziane na 22 grudnia br. 

� Jesteśmy na bardzo zaawansowanym etapie prac projektowych dotyczących budowy 
oczyszczalni ścieków. W sprawie budowy oczyszczalni i kanalizacji odbyło się spotkanie 
projektantów z mieszkańcami Mielnika, mające na celu przygotowanie mieszkańców do 
tej inwestycji. 

� Od przyszłego roku mamy rozwiązany problem padłych zwierząt gospodarskich. Została 
podpisana umowa z firmą, która będzie się zajmować odbiorem i utylizacją padłych sztuk. 
Cały koszt tego przedsięwzięcia ponosi gmina, rolnicy nic nie będą płacić. Odbiór ma 
nastąpić po telefonicznym zgłoszeniu do firmy, telefony znajdują się w informacji która 
została rozesłana do wszystkich wsi. 

� W drugim przetargu został zakupiony samochód do Urzędu Gminy. W pierwszym 
przetargu nie wpłynęła żadna oferta, w drugim zaś wpłynęła jedna i zgodnie z ustawą o 
zamówieniach publicznych mieliśmy prawo ja rozpatrzyć. Samochód stoi na parkingu i 
radni mogą go obejrzeć. 

� Związek Kółek i Organizacji Rolniczych pośredniczy w zakupie różnych towarów 
przemysłowych, od samochodów począwszy, poprzez sprzęt gospodarstwa domowego, 
telefony komórkowe itp. Oferta w promocji „Rolnik” dotyczy wszystkich rolników, 
emerytów KRUS, pracowników SKR, oraz osób i firm związanych z rolnictwem. 
Szczegóły na ten temat można uzyskać w sekretariacie Urzędu Gminy. 

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 

 
Do punktu 5. 

 
Pan Przewodniczący Rady odczytał treść zgłoszonych przez radnych interpelacji : 

Interpelacja nr 37/04 Pani Walentyny Wierzby 
1. Czy jest możliwe zorganizowanie przystanku PKS na żądanie przy Urzędzie Gminy 

Mielnik jak będzie w użytkowaniu nowy Ośrodek Zdrowia – ułatwiłoby to dotarcie 
ludziom starszym i chorym do lekarza ? 

2. Czy planowany jest remont pokoi hotelowych w remizie OSP, tak żeby w sezonie letnim 
2005r. mógł trochę zarobić na siebie ? 

 
Interpelacja nr 38/04 Pani Heleny Datczuk 
1. Czy od dn. 01.01.2005r. powstanie oddzielnie funkcjonująca grupa komunalna „Zakład 

Komunalny” o czym Pan Wójt kilkakrotnie wspominał ? 

2. Czy Gmina ma w planach przejęcie eksploatacji gminnego wodociągu ? 

3. Proszę o rozwiązanie problemu „bezpańskich” psów wałęsających się na terenie wielu wsi 
gminy. 

 

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak 
W Radziwiłłówce ciągle są podrzucane psy, mieszkańcy w miarę możliwości je przygarniali, 
ale więcej już nie mogą przyjąć. Bezdomne, wygłodzone psy stanowią zagrożenie dla 
mieszkańców wsi.  
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Do punktu 6. 
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pani Olga Pogrebniak przedstawiła 
radnym plan pracy Komisji na 2005. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych zatwierdzili plan pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy na 2005r. 

(w zał. na str...............prot.) 
 

Do punktu 7. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Pan Jerzy 
Terebun przedstawił radnym plan pracy Komisji na 2005r. 

(w zał. na str...............prot.) 

 

Przewodniczący Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich Rady Gminy 
Pan Dariusz Klimczuk przedstawił radnym plan pracy Komisji na 2005r. 

(w zał. na str...............prot.) 

 

Rada Gminy Mielnik przyjęła do wiadomości przedstawione jej plany pracy Komisji 
Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i 
Obywatelskich Rady Gminy na 2005r. 
 

Do punktu 8. 
 

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2004r. 

Proponuje się zwiększenie planu dochodów budżetowych o kwotę 511.285 zł. i plan 
wydatków budżetowych zwiększyć o kwotę 511.285 zł. 

W planie wydatków proponuje się dokonać przeniesień na kwotę 167.000 zł. 

Budżet po zmianach wyniesie : 

Dochody ogółem - 8.756.265 zł. 

Wydatki ogółem - 9.522.223 zł. 

Deficyt budżetowy w kwocie 765.958 zł. zostanie pokryty nadwyżką budżetową z lat 
ubiegłych. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/80/04 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2004r. 

(w zał. na str...............prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Pan Wójt Gminy  przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
za okres pierwszych trzech kwartałów 2004r., przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 
2005r. 

Pan Wójt poinformował radnych, że od trzech lat cena żyta jest utrzymana na tym samym 
poziomie i wynosi 32,00 złotych za kwintal. 
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Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych podjęła uchwałę nr XV/81/04 w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2004r., 
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2005r. 

(w zał. na str...............prot.) 
 

Do punktu 10. 
 

Pan Przewodniczący Rady odczytał prośbę Przedsiębiorstwa Eksploatacji Rurociągów 
Naftowych „Przyjaźń” Spółka Akcyjna w sprawie obniżenia o 50 % górnej stawki podatku od 
nieruchomości dla budowli oraz zwolnienie przedmiotowe w odniesieniu do nowooddanych 
budowli. 

(w zał. na str...............prot.) 
 

Obecna na posiedzeniu Rady Gminy Pani Małgorzata Mierzejewska – przedstawiciel 
PERN „Przyjaźń” zaapelowała do radnych o obniżenie stawki podatku od nieruchomości. Na 
terenie Gminy Mielnik PERN prowadzi inwestycję o znaczeniu strategicznym dla całego 
kraju – II nitkę rurociągu, co firmę będzie kosztować miliard złotych. Firma nie udźwignie 
takich wydatków i będzie zmuszona zaciągnąć kredyt w banku. Płacony przez firmę podatek 
stanowi znaczącą pozycję w jej kosztach i dlatego zwrócono się do wszystkich gmin na 
terenie których są nieruchomości PERN o obniżenie stawki podatku.  
 
Pan Antoni Władysław Słoniowski 
Sprawy o których mówiła Pani Mierzejewska oraz argumenty zawarte w prośbie PERN są 
radnym znane, ponieważ już w ubiegłym roku, w trakcie spotkania dyrektorów firmy z 
radnymi, było o tym mówione.  
Około miesiąca temu odbyło się uroczyste przekazanie nowych zbiorników wybudowanych w 
Adamowie, które kosztowały około 50 mln.złotych. Pan Słoniowski zapewnił, że będzie robił 
wszystko aby jeszcze w bieżącym roku oddać je do eksploatacji. Gdyby tak się stało, to 
automatycznie, od 1 stycznia 2005r., zbiorniki te weszłyby do opodatkowania. Podatek z tego 
tytułu byłby rzędu 1mln.800 tys.zł. Jeśli by jednak nie udało w br. włączyć zbiorników do 
eksploatacji, to podatek byłby liczony dopiero od 2006r. 
Przy podejmowaniu decyzji przez Radę należy pamiętać o tak znacznym wzroście podatku w 
roku przyszłym. 
 
Pan Wójt Gminy 
O tym jak ważnym przedsiębiorstwem dla naszej gminy jest PERN nie należy nikogo 
przekonywać, jest to nasz główny podatnik. Sytuacja finansowa gminy w roku bieżącym jest 
zdecydowanie lepsza niż było to w latach wcześniejszych, kiedy to nieraz brakowało 
pieniędzy na bieżące utrzymanie gminy i jednostek podległych. W przyszłym roku na 
remonty i inwestycje możemy wydać około 3 mln. złotych. Oprócz tych zaplanowanych 
inwestycji, o których Pan Wójt informował na posiedzeniu Komisji Rady Gminy, są również 
inwestycje nie uwzględnione w projekcie budżetu, takie jak remont szkoły w Mielniku na 
kwotę 250 tys.zł, remont Gminnego Ośrodka Kultury, remont świetlicy w Wilanowie rzędu 
100 tys.zł. Najważniejszą jednak inwestycją na rok 2005 jest budowa oczyszczalni ścieków i 
kanalizacji w Mielniku. Z obliczeń wynika, że inwestycja ta pochłonie około 5 mln.złotych. 
Dlatego też nie można mówić o obniżce stawki podatku w wysokości 50 %, ponieważ są to 
bardzo duże pieniądze i nas nie jest jeszcze na to stać. Szkoda, że prośba PERNU wpłynęła 
tak późno, niemniej jednak należałoby zauważyć, że nasz główny podatnik jest dla nas ważny 
i prowadzi inwestycje bardzo istotne dla naszej gminy. Powinniśmy wypracować jakieś 
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stanowisko w tej sprawie, tak, aby w sposób znaczny nie uszczuplić budżetu naszej gminy a 
jednocześnie zrobić jakiś ukłon w stronę przedsiębiorstwa i zauważyć jego problemy. 
Decyzję w tej sprawie podejmie Rada Gminy i to radni zadecydują czy i o jaki ewentualnie 
ułamek procenta obniżą stawkę podatku od budowli. 
 
Pani Helena Datczuk 
Zwróciła się zapytaniem ile osób, na 117 zatrudnionych w ogóle, z terenu Gminy Mielnik jest 
zatrudnionych w PERN Adamowo ? 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Obecnie nie jest w stanie powiedzieć ile osób z terenu gminy pracuje w PERN Adamowo, 
mieszkańcy powiatu stanowią około 60 % załogi. Firma potrzebuje ludzi o bardzo 
specjalistycznym wykształceniu, rekrutacja odbywa się na zasadzie konkursu i nie zawsze 
mieszkańcy gminy są w stanie spełnić te wymagania. Bardziej szczegółowych informacji na 
ten temat Pan radny udzieli w trakcie sesji. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Stwierdził, że użyta we wniosku argumentacja, miedzy innymi, o utrzymaniu bezpieczeństwa 
urządzeń nie ma żadnego związku ze stawką podatku, ponieważ na przedsiębiorstwie ciąży 
obligatoryjny obowiązek zapewnienia bezpieczeństwa, niezależnie od tego jakie stawki 
podatku będzie płacić. Również argument o prowadzeniu inwestycji i modernizacji nie 
przemawiają, ponieważ w ten sposób firma zwiększa wartość swojego majątku i staje się 
bogatsze. 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Wyjaśnił, że w piśmie była mowa o bezpieczeństwie finansowym firmy a nie bezpieczeństwie 
w ogóle. 
Jeśli chodzi o takie bezpieczeństwo, to wszelkie urządzenia i zabezpieczenia są na poziomie 
światowym, jesteśmy dużo lepsi w tej kwestii od innych państw zachodniej Europy, gdzie 
właściciele przedsiębiorstw nie zawsze chcą wykładać na ten cel pieniądze. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Stwierdziła, że nie neguje faktu iż Adamowo jest najważniejszym podatnikiem w naszej 
gminie, ale jest to bogata firma i nie widzi potrzeby obniżenia podatku, tym bardziej, że nie 
robiliśmy tego dla innych grup podatników. 
Pani radna poprosiła na następną sesję o informację w sprawie liczby osób z terenu naszej 
gminy, zatrudnionych w PERN Adamowo. 
 
Pani Małgorzata Mierzejewska, przedstawicielka PERN „Przyjaźń” stwierdziła, że wszelkie 
inwestycje prowadzone przez firmę nie mają na celu zwiększania majątku firmy, 
podstawowym zadaniem jest zapewnienie bezpieczeństwa energetycznego kraju. Polska ma 
zbyt małe zapasy paliw, stąd budowane są dwa duże zbiorniki w Adamowie, dwa duże 
zbiorniki w okolicach Płocka. Są to, miedzy innymi, wymogi Unii Europejskiej, która 
obliguje nas do tworzenia i przechowywania zapasów. Są to olbrzymie wydatki dla PERNU, 
stąd też firma szuka wszędzie oszczędności, także w Mielniku. 
 
Pan Piotr Wysocki – Sekretarz Gminy 
Stwierdził, że nie tylko radni ale wszyscy obecni na sesji są tym wnioskiem zaskoczeni. 
Wygląda na to, że PERN źle traktuje samorządy. Kwestia negocjacji w sprawach 
podatkowych powinna być znana Wójtowi i radnym już dwa miesiące temu. Radni mają 
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prawo czuć się zaskoczeni, projekt uchwały w sprawie stawek podatkowych został 
przygotowany wcześniej, zyskał akceptację komisji rady i nagle, z zaskoczenia, oczekuje się 
od radnych zmiany stanowiska w tej sprawie. 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Przypomniał raz jeszcze, ze spotkanie przedstawicieli firmy z radnymi odbyło się nawet nie 
dwa miesięcy temu, ale sześć miesięcy. Radni znali tę sprawę i mają prawo podjąć w dniu 
dzisiejszym decyzję o obniżeniu stawki podatku. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Potwierdził fakt spotkania radnych z dyrektorami PERN w sprawie podatków, nie podjęto 
jednak żadnych zobowiązań i ustalono, że za miesiąc lub dwa dojdzie do ponownego 
spotkania w tej sprawie. Tak się jednak nie stało, nikt się więcej z radnymi w tej sprawie nie 
spotykał, teraz zaś w ostatniej chwili, w 5 minut, żąda się od radnych podjęcia decyzji. 
 
(po przerwie) 
 
Pan Sławomir Dacewicz 
Stwierdził, że źle się dzieje że temat ten podejmujemy dzisiaj, w dniu sesji. Należy jednak 
pomyśleć o tym, że jeśli Rada Gminy nie wykona żadnego gestu wobec PERNU, to może się 
okazać, że nastąpi opóźnienie w przekazaniu do eksploatacji wybudowanych zbiorników i 
pieniądze z tytułu podatku za te zbiorniki nie zasilą gminnej kasy w przyszłym roku. 
Pan radny proponuje symboliczne obniżenie stawki podatku od budowli o 0,05 % (z 2% na 
1,95%). Pan radny poprosił o wyliczenie skutków proponowanej obniżki stawki podatku. 
 
Pani Mierzejewska z PERN wyjaśniła, że będzie to kwota rzędu 100-110 tys.złotych. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Zwrócił się z zapytaniem kogo jeszcze, oprócz PERN, ten podatek dotyczy i jakiego rzędu są 
to wpływy ? 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że największym podatnikiem jest PERN, podatek od innych 
podmiotów w roku bieżącym wyniósł w przybliżeniu 1mln.zł. 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Zapewnił, że dołoży wszelkich starań aby zbiorniki jeszcze w roku bieżącym zostały 
włączone do eksploatacji, co spowodowałoby ich opodatkowanie od przyszłego roku. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Zaproponował, aby w uchwale Rady Gminy znalazł się zapis, że w sytuacji oddania 
zbiorników do eksploatacji w roku bieżącym, Rada Gminy obniży stawkę podatku na rok 
przyszły. 
 
Pan radny został pouczony,  że taki zapis nie może znaleźć się w uchwale. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Chciałbym mieć pewność, że zapewnienia Pana Słoniowskiego o włączeniu w br. zbiorników 
do eksploatacji są wiarygodne. Pan radny Słoniowski nigdy dotąd nie dał powodów aby nie 
wierzyć jego słowem, zapewne więc należy sądzić że i tym razem dotrzyma obietnicy. 
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Pani Walentyna Wierzba 
Zaproponowała, żeby decyzję w sprawie stawek podatków odłożyć na później, ponieważ 
radni muszą mieć czas aby się nad tym zastanowić, przeliczyć. Dzisiaj, pod presją, nie są w 
stanie takiej decyzji podjąć. 
 
Pan Sekretarz Gminy 
Wyjaśnił, że uchwały podatkowe muszą być opublikowane w Dzienniku Urzędowym Woj. 
Podlaskiego. W uchwale, w ostatnim jej paragrafie, jest zapis, że uchwała wchodzi w życie po 
14 dniach od opublikowania jej w Dzienniku Urzędowym. Dziś jest już 10 grudnia, zanim 
uchwały zostaną przesłane i opublikowane minie parę dni i po prostu może nie starczyć czasu 
na to, aby uchwała mogła wejść w życie od dnia 1 stycznia 2005r. A tak właśnie musi się stać, 
aby stawki mogły obowiązywać od początku przyszłego roku. Nie ma więc już czasu na 
odkładanie tej sprawy na później. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
W świetle udzielonych wyjaśnień co do terminu wejścia w życie uchwał podatkowych 
stwierdził, że PERN dokładnie o wszystkim wiedział i postanowił postawić radnych pod 
ścianą i zmusić do natychmiastowego podjęcia decyzji. PERN jest potężna firmą, 
dysponującą prawnikami i zapewne były jej dobrze znane procedury związane z uchwalaniem 
podatków. Zdaniem Pana radnego, świadomie postąpiono jednak w taki sposób, nie dając 
radnym czasu na zastanowienie się w tej sprawie. 
 
Pani Helena Datczuk podzieliła stanowisko Pana radnego Toboty i poprosiła Pana 
Słoniowskiego o wyjaśnienie dlaczego PERN dopiero w dniu sesji zwrócił się z wnioskiem o 
obniżenie stawki podatkowej ? 
 
Pan Antoni Słoniowski 
Raz jeszcze przypomniał, że rozmowy w tej sprawie toczyły się już pół roku temu, we 
wniosku PERN są wszystkie dane umożliwiające podjęcie decyzji. W świetle tych faktów 
radni są w stanie, w dniu dzisiejszym, podjąć taką decyzję. 
 
Pani Olga Pogrebniak poprosiła o podanie ogólnej sumy o jaką obniży się ten podatek w 
przypadku proponowanego zmniejszenia stawki podatkowej? 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że nie jest w stanie dokładnie tego wyliczyć, ponieważ firmy 
w roku przyszłym będą dopiero składały deklaracje podatkowe. W przypadku PERN byłoby 
to gdzieś 100 tys.zł, zaś ogółem będzie to może 120-130 tys.zł. 
 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana radnego Sławomira 
Dacewicza w sprawie obniżenia stawki podatku od budowli z 2% do 1,95%. 
 

Rada Gminy 13 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu ustaliła stawkę podatku od 
budowli w wysokości 1,95% ich wartości. 
 
Pani Mierzejewska w imieniu Zarządu PERN podziękowała za obniżenie stawki podatkowej 
i przeprosiła za zbyt późne złożenie wniosku w tej sprawie. 
 

Rada Gminy 13 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się, podjęła uchwałę 
nr XV/82/04 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

(w zał. na str....................prot,) 
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Pan Wójt Gminy poinformował radnych, że w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości nadal obowiązuje uchwała nr III/14/02 Rady Gminy Mielnik z dnia 12 grudnia 
2002r. 
 

Do punktu 11. 
 

Rada Gminy Mielnik jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr 
XV/83/04 w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

(w zał. na str....................prot,) 
 

Do punktu 12. 
 

Rada Gminy Mielnik jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr 
XV/84/04 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy. 

(w zał. na str....................prot,) 
 

Do punktu 13. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Zwrócił się z zapytaniem jakie oszczędności dla budżetu gminy przyniosą zapisane w tym 
projekcie uchwały pewne kroki oszczędnościowe, dotyczące nowego sposobu liczenia godzin 
nadliczbowych ? 
 
Pani Beata Jonio-Nikitorowicz – Kierownik GZO 
Wyjaśniła, że w tej chwili takich wyliczeń nie można dokonać, można to będzie zrobić  za 
jakiś czas, np.3 miesiące, ponieważ można to zrobić na zasadzie porównawczej, po upływie 
pewnego okresu czasu. 
 
Pan Wójt Gminy 
Zapewnił, że nie celem głównym jest oszczędność, choć zapewne ona wyniknie, głównym 
celem jest rozum i racjonalizm w sposobie liczenia godzin ponadwymiarowych Było już o 
tym mówione na posiedzeniu komisji – do tej pory nauczyciel, który ma godziny 
ponadwymiarowe, mimo że z różnych przyczyn ich nie realizuje, otrzymuje za nie 
wynagrodzenie. Wynagrodzenie za te same godziny jest również płacone innemu 
nauczycielowi, który ma zastępstwo za tego nauczyciela. Chcemy aby wynagrodzenie było 
płacone za faktycznie przepracowane godziny oraz aby te godziny były ponadwymiarowymi 
dopiero po zrealizowaniu przez nauczyciela tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, opiekuńczych i wychowawczych. Czas pracy nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach nie może przekroczyć 40 godzin na tydzień, z czego 18 godzin jest to 
obowiązkowy wymiar zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. Pozostałe 22 
godziny przeznaczone są na przygotowywanie się do zajęć, sprawdzanie prac dzieci, 
samokształcenie, doskonalenie zawodowe. Nauczyciel nie musi zabierać klasówek do domu, 
może sprawdzać je w szkole. 
W Unii Europejskiej nauczyciele spędzają w szkole 40 godzin tygodniowo i będziemy dążyć 
do tego, aby u nas również tak było.  
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/85/04 
w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez gminę 
Mielnik. 

(w zał. na str....................prot,) 
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Do punktu 14. 
 

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 przeciw, podjęła uchwałę nr XV/86/04 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2005r. 

(w zał. na str....................prot,) 
 

Do punktu 15. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 37/04 
1. W najbliższym czasie Wójt skontaktuje się z dyrekcją PKS i Starostwem Powiatowym w 

Siemiatyczach w celu uzgodnienia lokalizacji przystanku. 
2. Remont budynku hotelu OSP praktycznie został już rozpoczęty (wymieniono okna), w 

planie mamy podniesienie standardu pokoi gościnnych, instalację pryszniców i sedesów. 
Zaraz po nowym roku ruszamy z remontem w hotelu. 

 
Odpowiedź na interpelację nr 38/04 
1. Podjęte zostały działania zmierzające do utworzenia zakładu komunalnego na bazie 

istniejącej grupy komunalnej. Na pewno nie stanie się to od 1 stycznia 2005r. Rok 2005 
musimy wykorzystać na przygotowanie koncepcji funkcjonowania tego zakładu oraz 
wszelkiej dokumentacji niezbędnej do jego utworzenia. 

2. Prowadzenie eksploatacji wodociągu wiąże się nieodzownie z utworzeniem zakładu 
komunalnego, wcześniej nie można o tej sprawie myśleć. Zakład komunalny, oprócz 
wodociągu, prowadziłby również eksploatację oczyszczalni ścieków, kanalizacji. Cała 
inżynieria zieleni, wywożenie śmieci również byłoby w gestii zakładu. Już na wiosnę 
grupa komunalna zostanie poszerzona o kilka stanowisk pracy, zostanie również 
dosprzętowiona. Na obecnym, starym sprzęcie, zakład nie byłby w stanie funkcjonować. 
Rada Gminy będzie na bieżąco informowana o wszelkich działaniach w tej sprawie.  

3. Sprawa wałęsających się psów dotyczy wszystkich wsi gminy. Będziemy starali się w 
jakiś sposób rozwiązać ten problem, chociaż nie zamierzamy budować schroniska dla 
zwierząt. Zostanie wysłane pismo do Powiatowego Komendanta Policji aby uczulił swoje 
służby na ten problem.( jest to również odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak). 

 
Do punktu 16. 

 
Pan Antoni Słoniowski udzielając odpowiedzi na zadane mu wcześniej pytanie dotyczące 
podania liczby osób z terenu gminy Mielnik zatrudnionych w PERN Adamowo 
poinformował, że takich osób jest 67, z gminy i miasta Siemiatycze – 38, z gminy Nurzec – 4, 
innych – 6. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
1. Poinformował, że od dnia dzisiejszego i przez następny tydzień są do wglądu w Urzędzie 

Gminy mapy klasyfikacji gruntu. W celu uporządkowania ewidencji gruntów i na 
potrzeby opracowania planu zagospodarowania przestrzennego zostały zaktualizowane 
mapy klasyfikacyjne gruntów na terenie całej gminy. Jeśli ktoś np. zasadził działkę lasem 
a nie dokonał zmiany w ewidencji gruntów i działka ta nadal figurowała jako rolna, to 
teraz zostało to zmienione na las. Dotyczy to również odłogów z samosiewem drzew, 
które zostały przeklasyfikowane na Rz lub nawet na las (przy dobrym stanie tego 
samosiewu). 
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To wszystko właściciele działek mogą teraz sprawdzić i skorygować. Ogłoszenia w tej 
sprawie zostały rozwieszone w sołectwie.  

2. Podpisaliśmy umowę z firmą „Elkur” spod Ostrołęki na odbiór padłych zwierząt w 
gospodarstwie. Rolnicy nic za to nie płacą, koszty tej umowy pokrywa gmina. W tej 
sprawie należy bezpośrednio kontaktować się z firmą „Elkur”, tel.(0-29) 717 50 31 i  
(0-29)717 50 89. Latem padła zwierzyna jest odbierana w ciągu 24 godzin, w chłodniejsze 
miesiące w ciągu 48 godzin. W razie jakichkolwiek problemów z firmą należy 
kontaktować się z Urzędem Gminy. 

 
 

Pan Wójt i Pan Przewodniczący Rady złożyli wszystkim obecnym na sesji i ich 
rodzinom życzenia zdrowych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia oraz szczęśliwego 
Nowego Roku. 
 

Do punktu 17 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XV sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 

Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 


